
 

KIM 3 



 

 

 

1 
2 

3 
4 

5 
6 

7 
7 

9 
10 

11 
12 
12 

14 
15 

16 
17 

18 
19 

Plavec 
Kája 

Kanička 
Kevin 

Lískáč 
Smajlík 

Vítek 
Anika 

Jiskráč 
Vašek 

Bambule 
Kubys 
Lumík 

Maru 
Šikula 

Zubr 
Matěj 

Miki 
Tarzan 

50 
47 

46 
45 

42 
41 

38 
38 

34 
32 

31 
30 
30 

29 
27 

24 
23 

16 
11 

1. 

2. 

3. 

 

Staré město 
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Výsledky 
 

 

 
Stoprocentní docházku měli: 

V říjnu bylo 5 oddílových podniků, na kterých 

jsme ujeli: 

Modrá 

Červená 

Žlutá 

67 

56 

38 

*Plavec, Kevin, Kája, Kanička, Vašek, Smajlík, Zubr, 
Jiskráč, Miki, Lumík 

*Vítek, Matěj, Kubys, Šikula, Anika, Maru, 
Lískáč, Tarzan, Bambule 

 

Otázky 

Životy 

Schránky 

Štáb 

 

Celkem 

Pořadí 

SM 

26 
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35 

ANO 

 

69 
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Matouš už v září získal přezdívku Kevin a vypadá to, že by se mohla ujmout. 
 
Nové družiny, zdá se, zatím fungují dobře a chválíme kormidelníky a člunaře za dobré vedení. 
Nyní od listopadu vás již čeká více družinového programu. 
 
Vyhlašujeme letošní družinovou Tajnou činnost! Letos již ale trochu jinak a v souladu s naším ročním 
rámcem. S družinou vyrobíte něco, co pomůže přírodě v okolí naší loděnice, nebo bude nějak prospěšné 
životnímu prostředí. Měla by to být věc, která bude sloužit více let a o kterou se bude vaše družina dále 
starat. Na Vánoční schůzce to představíte ostatním. 
 
Zapojujeme se do Patronátu Skautského institutu v oblasti životního prostředí. Náš oddíl se stal 
patronem naučné stezky Přírodní památkou Chlum u Mladé Boleslavi, o kterou budeme pečovat a tímse 
aktivně zapojíme do ochrany přírody a krajiny v okolí svého bydliště. Začneme brzy! 
 
Roveři se 6.–7. října zapojili jako dobrovolníci do prvního ročníku slam poetry v Česku Boleslam, čímž 
přispěli ke kvalitnímu kulturnímu dění v našem městě. Jedním z organizátorů festivalu byl Séba Vošvrda, 
dřívější člen našeho oddílu. 
 
Proběhla první roverská výprava letošního roku, jednalo se o noční putování po Jizerských horách. 
Noční pochod i přes nepřízeň počasí zdolal úctyhodný počet mladých vedoucích. 
 
27. října slavíme Památný den oddílu, při kterém vzpomínáme na všechny vůdce a členy oddílu, kteří již 
mezi námi nejsou, i na lidi s našim oddílem spjaté. Znáte někoho? 
 
28. října si připomínáme 105. výročí vniku Československa. Náš oddíl se účastní oslav na Komenského 

náměstí. Děkujeme Smajlíkovi a Maru za pomoc na stánku. 
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Zamykání Jizery, společně se všemi oddíly. Konec v 19:00! 

Možná draci? Upřesníme na schůzce. 

Velká podzimní hra. Informace dostanete v povolávacím rozkazu na jedné z následujících schůzek.  

Pietní schůzka věnována svátku 17. listopadu – Den boje za svobodu a demokracii 

Sraz na náměstí Republiky u pomníku obětem komunismu (fontána před soudem). Každý přijde v kroji 
a přinese si kamínek o velikosti 3–5 cm. 

Pod vedením kormidelníků, konzultace s patrony. Tématem jsou lesy. 

Pod vedením kormidelníků, konzultace s patrony. Tématem jsou lesy. 

 

Že by lesy? 

Velká víkendová hra v Praze. Kdo nebude, přijde o hodně. 

Slavnostní schůzka v krojích. 

 

Fotky – Oslavy 105 let ČSR MB-net – Oslavy 105 let ČSR 

:/photos.app.goo.gl/wxgkn51JDSxpz5fK7
https://mb-net.cz/mlada%2Dboleslav%2Dsi%2Dpripomnela%2D105%2Dvyroci%2Dvzniku%2Dsamostatne%2Drepubliky/d-81526


Poznávačku přírody si dnes připravil Plavec. Poté jsme vyhlásili bodování za minulý měsíc a vrhli jsme se 

na téma dnešní schůzky, voda v krajině. Začali jsme brainstormingem, pak jsme shlédli video a největší částí 

byla hra se skládáním pojmů, které jsme hledali v okolí loděnice a získávali pomocí sacího bagru. Nakonec 

proběhla krátká prezentace a diskuze. V druhé části schůzky jsme se věnovali družinovému programu, říkali 

jsme si co a jak v novém roce. Také jsme se rozdělili do týmů na Vyzvědače, vyšel Kim. 

 

 

Na začátku družinovky jsme si zahráli běhací hru s azimutem. Na louce byly rozmístěné lístečky se šiframi, 

ke kterým vedl azimut ze startu. Ze šifry vyšel woggle, což je anglický název pro turbánek. Pak jsme šli dovnitř 

a udělali úkoly které nám dal Ještěr (až potom, co nám to rozfoukal vítr všude) a nakonec jsme trénovali 

lakros. 

 

 

Na začátku schůzky jsme hráli hru pomocí rozpůlených papírových trubek a přesouvali jsme golfový míček 

do hrníčku. Poté co jsme dohráli tuto hru, šli jsme hrát kvarteto. Měli jsme získávat trojice s důvodem, 

příčinou a řešením problému na téma voda v krajině. Když jsme získali všechny trojice, povídali jsme si o nich. 

Poté jsme šli hrát mölkky, hra, při které se háže dřevěným polínkem na další dřevěná polínka. Po této hře 

jsme šli trénovat lakros a poté jsme šli hrát zase mölkky. Po těchto hrách byl konec družinové schůzky. 

 

 

Hned jak začala druzinovka tak jsme s Matějem šli hrát fotbal na jednu bránu. Hráli jsme asi 10 minut pak 
to všechny přestalo bavit, protože nás bylo moc málo. Když jsem skončili šli jsme do klubovny dělat šifry 
vymyšlené Plavcem, každý dostal jednu sifru kromě bambule ta dostala dvě. Lustili jsme je třicet minut, šifry 
nebili složité ale moc jsme je nechápali. Za chvilku jsme opět hráli hru, ale tentokrát karetní hru o ekologii. 
Hráli jsme ji poměrně dlouho všichni kromě zubra měli plný počet karet. Následně jsme dodelavaly nástěnku, 
kdy bambule a plavec dělali hlavní část nástěnky a ostatní obstaravali jiné věci okolo nástěnky. Konec 

 

Letošní Vyzvědači byli v duchu skautské pošty a jako připomínka 28. října. Začátek i konec na Výstavišti. 

Kromě klasického plnění otázek v území druhého týmu jsme plnili známkami mrtvé schránky, při kterých byla 

rozhodující operativnost stejně jako v prvních dnech po vyhlášení Československé republiky v roce 1918. 

Myslím, že hru si všichni náležitě užili. 

 

28. 10. na výročí 105 let od vzniku Československa se se Smajlíkem a Maru v krojích účastníme oslav –

rozdávání čaje a dalších materiálů ve stánku legionářů na vzpomínkovém setkání na Komenského náměstí. 

Účastníků bylo méně jak vystupujících, což je trochu škoda.

 



Scházíme se v páteční podvečer na klubovně, většina tam byla včas, až na Kevina, který jako vždy přichází 

pozdě. Téma této výpravy je zemědělství, a tak si na klubovně pouštíme video od Skautského institutu a píše-

me si otázky, které bychom se chtěli dozvědět. Poté vyrazíme na hl. n. Vlakem jedeme do Mnichova Hradiště, 

kde se s námi shledají Vašek a Anika. Potom vyrážíme na zříceninu zámku Zásadka, kde následně spíme. 

Další den vyrazíme směrem k prvnímu statku v Mohelnici. Zde se ptáme na naše otázky, mají zde dokonce tři 

kombajny a my se do nich můžeme podívat. Je zde dokonce 750kg býk, jehož jméno je Egon. Poté vyrážíme 

na další cestu směrem k druhému, tentokrát biostatku, který je v Arnošticích. Majitelka této farmy je dcera 

Motejla, a tak nás vřele uvítá. Následně se vydáváme na Mužský, kde mají svoje pozemky. Po cestě sbíráme 

jablka a hrušky do kompotu. Dokonce jsme posbírali i pár ořechů. Večer začínáme vařit kompot. Náš ze za-

čátku nevypadal moc vábně, ale nakonec to nebylo tak hrozné. Večer nám dali horký mošt, který byl výborný 

a pak si sedneme k ohni a povídáme si s Doubravkou a Sumcem o tom jaké výhody/nevýhody má biofarma a 

jestli se to vyplatí. Potom ještě sehrajeme noční hru, prachárny, akorát že místo hromádek dřeva sbíráme 

čelovky. 

Další den ráno samozřejmě vyrážíme na rozcvičku. Po snídani nám Doubravka ukazuje svoji hrnčířskou dílnu, 

sušárnu na maso a ovoce a jejich obchod. Dokonce nám dala i sušené maso na ochutnání. Následně jsme si i 

my mohli něco nakoupit. Potom se rozloučíme a vyrazíme, po cestě hrajeme čísla a Miki si málem zlomil 

žebro. Dokonce jsme se šli podívat na bývalé tábořiště našeho oddílu, Píčův statek, a jak jinak, jsou zde zase 

čísla. Naše cesta vede Českým rájem, kde jsou krásné skály. Mezi nimi byl jeden krásný průchod jménem 

Studený průchod a my ho nemůžeme nechat jen tak stát, a tak sehrajeme maso v díře. Na oběd se stavíme 

na louce s výhledem na Hradiště. Zde sbíráme kytičky a dáváme si mezidružinovou poznávačku. Modrá sa-

mozřejmě vyhrává s pomocí Aniky. Jakmile jsme skoro u Hradiště, dostáváme mapy krajiny kolem nás a na-

ším cílem je zmapovat krajinu kolem nás a všímat si svého okolí. Poté se vydáváme na vlak a tím je naše ze-

mědělská výprava ukončena.

 

 

Úkol dnešní schůzky je jen vlastně jen jeden - vytvořit drobné stavby do oddílového betlému. Osmička totiž 

chystá pod koordinací Kláry a Pampelišky oddílový betlém, který bude vystaven v Betlémské kapli v Praze. 

Vše je vyráběno z přírodnin. Benjamíni dělali zvířátka, Piškoti postavičky, Kosodřevina další postavičky a do-

plňky a Bobří oddíl základ celého betlému - desku s jeskyní pro Ježíška, a každá družina drobnou stavbu. 

Jeskyni Fretka už dva předchozí večery a noci lepil z novinového papíru, na schůzce probíhalo první barvení 

vodovkami (ještě po zaschnutí museli další dvě barvení následovat). Družiny vyrobily chaloupku (modrá), 

krmelec (žlutá) a studnu (červená). Dost členů odchází dřív na divadelní předplatné. Přišla se na nás podívat 

Elda. 

 



 

 

Tématem jsou lesy 

Vymyslete program na celou schůzku týkající se tohoto tématu 

Nechte si čas na dodělání svých družinových nástěnek 

Můžete se věnovat tajné činnosti 

 

Tématem jsou lesy 

Naplánujte výpravu ideálně do lesa, do zalesněné krajiny 

Výprava musí trvat minimálně 8 hodin 

Pozorujte a objevujte les, zkuste si všímat rozdílů mezi jednotlivými lesy (na rovině/ve svazích a na skalách, 

monokultury/pestré lesy, listnaté/jehličnaté lesy, mladé/staré/vykácené lesy apod.) 

Hrajte hry v lese 

Během výpravy najděte, určete a pošlete fotky 10 druhů lesních dřevin (stromů a keřů) 

 

 

 

Několik dní dopředu představte plán vašim patronům. Patroni vám rádi pomůžou. Nezapomeňte 

na zápisy a z výpravy i fotky (posílejte Ještěrovi). 

 

 

 

 

 

 

Fotky – Výprava 

 

Fotky – Betlém  

https://photos.app.goo.gl/3MbHsvCgAaoPR79m7
https://photos.app.goo.gl/jXRRGjSrEgWKjzch6


17. listopad – Den boje za svobodu a demokracii a Mezinárodní den studentstva 

 

Svátkem 17. listopadu si dnes připomínáme dvě události. Manifestace proti nacistické okupaci v roce 1939 

a začátek Sametové revoluce v roce 1989, která vedla k pádu komunistického režimu. 

Po vzniku protektorátu Čechy a Morava byl oficiálně zrušen nejvýznamnější československý státní svátek, 

28. říjen. Proti nemožnosti oslavit výročí vzniku samostatného Československa se v roce 1939 vydali po celé 

republice protestovat (nejen) studenti českých vysokých škol. Nacisté pražskou demonstraci potlačili ostrou 

střelbou. Na její následky zahynuli dva účastníci demonstrace, dělník Václav Sedláček na místě, student 

Jan Opletal o dva týdny později na následky zranění. 

Opletalova smrt rozhněvala doslova celý národ a veškeré studentstvo. Ze smutečního průvodu, který 

15. listopadu 1939 procházel Prahou, se stala otevřená demonstrace proti okupantům. Hitlerův režim reago-

val o dva dny později uzavřením českých i moravských vysokých škol. Jako trvalá připomínka této události byl 

o dva roky později 17. listopad vyhlášen Mezinárodní unií studentů Mezinárodním dnem studentstva. 

Jde o jediný mezinárodní den, který vznikl právě na našem území. A o padesát let později vstoupil do našich 

dějin podruhé. 

Na 17. listopad 1989 naplánovala studentská organizace v Praze vzpomínkovou akci k 50. výročí uzavření 

českých vysokých škol nacisty. Akce přerostla v masovou demonstraci proti komunistickému režimu, která 

odstartovala Sametovou revoluci. Záběry a hesla z této doby určitě dobře znáte, stejně tak osobnosti 

s ní spjaté. 

Zajímavostí však je, že jednou z předcházejících událostí byly demonstrace proti katastrofálnímu stavu život-

ního prostředí v severních Čechách, především v Teplicích. Protesty, kterých se zúčastnilo přes tisíc lidí, 

zde organizoval 16letý student Zbyšek Jindra. Tepličtí občané dotlačili 13. listopadu 1989 tamní funkcionáře 

k veřejné debatě. Byl to první takový dialog, se kterým komunisté souhlasili a signál, že režim slábne. 

K setkání komunistických představitelů s demonstranty opravdu došlo 20. listopadu. Hlavním tématem 

už ale po událostech 17. listopadu na Národní třídě v Praze nebyla ekologie, ale politika… 

    

 

 

 

 

 

 

 

Úkol 

Kolikrát byl v Československu zakázán skauting? Pište Ještěrovi. 

Studenti proti totalitě: Rok 1939  

ČT edu 

 

Komunistický režim se začal drolit v Tepli-

cích. Ekologické demonstrace ukázaly, že se 

lidé už nebojí – ČT24  

Zdroj: ČT edu, ČT24 

https://edu.ceskatelevize.cz/video/8708-studenti-proti-totalite-rok-1939
https://edu.ceskatelevize.cz/video/8708-studenti-proti-totalite-rok-1939
https://ct24.ceskatelevize.cz/domaci/2975009-komunisticky-rezim-se-zacal-drolit-v-teplicich-ekologicke-demonstrace-ukazaly-ze-se
https://ct24.ceskatelevize.cz/domaci/2975009-komunisticky-rezim-se-zacal-drolit-v-teplicich-ekologicke-demonstrace-ukazaly-ze-se
https://ct24.ceskatelevize.cz/domaci/2975009-komunisticky-rezim-se-zacal-drolit-v-teplicich-ekologicke-demonstrace-ukazaly-ze-se


Ještě něco ke Gilwellu a skautským symbolům 

 

Dalším symbolem skautingu je roh antilopy kudu. Roku 1895 byl Baden-Powell převelen do dnešního Zimba-

bwe, aby zde urovnal povstání domorodců vedených kouzelníkem Uwinim. Když se mu po smrti Uwiniho 

vzdali, věnovali mu v horách Metopomu roh antilopy kudu, používaný ke zvukovým signálům při boji. Tímto 

hudebním nástrojem pak Baden-Powell svolával své skauty na prvním táboře i později ve školicím středisku v 

Gilwell Parku. 

 

Píseň Engonyama dodnes ukončuje Gilwellské kurzy připravující na složení nejvyšší vůdcovské kvalifikace. 

Zpívá se i na některých kurzech jinde po světě a stala se světoznámou písní skautských vedoucích. Zpíval ji 

několikatisícový chór zulských bojovníků, který spolupracoval s Baden-Powelovou jednotkou při osvobozová-

ní obléhané búrské farmy v jižní Africe roku 1885 na jeho počest. 

 

 

 

R. Baden-Powell svolává účastníky kurzu v Gilwell Parku, 1922  

 



Posádka: Pája, Strejda, Řehy, Hypíz 

Cíle: Vyvrcholit, pokud možno dvakrát (každej) 

 

Příspěvek připravil v únoru 2021 Pája, člen oddílu aktivní v letech 1999-2013. Žije v Liberci 

a pracuje jako projektový technolog. 

 

Pátek 

Sjedeme se v MB a pokoušíme se nacpat všechny věci do kufru auta, Pájova skládací židle se nevejde...  

později to zřejmě negativně ovlivní náladu v družstvu. Hypíze máme nabrat v Budějovicích, ale nevíme kam 

jeho a jeho 95l+ batoh dáme... holt když se neumíš sbalit, povezeš to na klíně. Řehy nezná všechny členy 

hudebního tělesa Lunetic ani slova jejich největšího hitu "Máma" a tak mu rozšiřujeme duševní obzory 

poslechem rádia Blaník… Třetí sloku už zpívá s námi. Ve 21:40 hledáme Hypíze (vlezl do pěší zóny, abysme ho 

nenašli). 22:00 Hypíz nalezen. 22:21 nutná zastávka v mekáči na číze a vypustit hnědáky ze stáje na porculánu 

před dlouhou cestou. Hypíz obdivuje Pájou připravené plány a podklady k výstupu. Pája tvrdí, že se o ten 

kopec pokouší už po čtvrtý a že ty křížky v nákresu nejsou štandy, ale mrtvý kamarádi. Strejda: "proč neseš 

nahoru těch 15 svíček?"  V 1:22 utrácíme první euráky za tunel na jehož konci není světlo. 

 

 



Sobota 

Parkplatz pod jižní stěnou, 3:00. Pája chce jít rovnou (aby se to stihlo), ale je umlčen většinou. Budíček je 

stanoven na pátou, Pájovi je ale ráno smutno a tak všechny vzbudí už ve 4:19. Snídáme štrůdl strejdový 

mámy, dělíme matroš a jde se. Zima jak v Ruskym filmu, ale jak se cesta začne zvedat, odhazujem svršky, páč 

poslední co člověk chce, je se v horách zpotit a pak zmrznout, když se zastaví. Všude kravince a o trochu vejš 

kamzíci a od nich kamzince. Suť umocňuje bolest Hypízovejch volejbalovejch kotníčků. Klouže to a nejen 

kvůli těm lejnum, Pája má jedno na botě, ale tvrdí, že je to bahno. Fotíme se na kamení, aby to vypadalo, že 

už jsme něco vylezli. Pája si chce pořád oblíkat sedák, ale Hypíz ne, a tak se jde na frajírky co neznaj 

metodiku. Za chvíli to ale nejde dál a tak se strojíme jak na severku Eigeru. Pozvolna se drápem k fixním 

lanům (překvapivě dynamickým), kterými Hypíz nejdřív pohrdal a pak to vylezl celý jen po nich. Za chvíli se 

prosoukáváme dírou s názvem Rosenštole, za kterou nás vítá ledovec a na něm báby s nůšema a důchodci 

v lakýrkách, mladý čičiny v chlupatejch špindlbotech, co si sem přijeli udělat selfíčko, a jejich bojfrendi, který 

jim zaplatili lanovku. Ploužíme se po ledovci k nástupu do cesty, jsme utahaný jak šňůra od hajzliku a tak nás 

předcházejí i tlusté německé děti, které by mohli závodit leda tak v pojídání Happy mealů a se sportem mají 

společný jen turistický salám. Řehy začíná zavostávat a tak zvažujeme, že ho sníme, páč máme s sebou jen 

tatranku na půl a banán. Skála je už příjemně prohřátá od poledního slunce a tak asi po hodině a čtvrt stane-

me u vrcholového kříže, Pája otvírá vrcholového Kozla, Strejda chce taky, ale zjišťuje, že se mu v batohu ote-

vřelo mačkou a tak si od ostatních alespoň cucne. Pro zpáteční cestu jsme nuceni použít lanovky, páč právě 

začínající bouře dělá ze sestupové ferraty hromosvod na kterém nikdo z nás nechce být, jelikož máme v blahé 

paměti nepříjemné bzučení v helmě a vstávající vlasy, když nás cosi podobného přepadlo v zimních tatrách. 

Horolezců, který se nebojej jsou plný hřbitovy... Na parkovišti pod lanovkou vaříme na plyňáku špagety s 

periodou a z okolních gasthauzů, kde probíhá konzumace flajšštrůdlzupe a zvuky UPA můzik prokládá hlasitý 

dupod dřeváků v lédrhóze tančícíh rakušáků. Tříminutové těstoviny vaříme deset minut, že jsou z toho místo 

"na skus" jak říká Hypíz "na slep". Ve 21:15  jsme v campu, kde dáváme hygienu (jak se řiká, sprchovat se 

nemusíš měsíc, ale jak si dva dny nevyčistíš hubu, tak jsi prase). Pája, Řehy, Strejda do stanu, Hypíz do auta, 

páč se nesprchoval. 

  

TO BE CONTINUED... 

 

 

 

 



 

 

 

O patronátkách – 

web skautského institutu 

Příroda nezná hranic, ani 

lidskou nenávist – 

FB KRNAPu 

Z půdy a rostlin je živ člověk. 

Přesah zemědělství do vědy, která 

bude stále důležitější pro udržitelný 

život na Zemi – 

FB ČT24 

Biofarma Arnoštice 

www.arnostice.cz 
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